

SPIS TREŚCI

Od redakcji	11
Studia	
Marcin A. Klemenski , Fundacje klasztorów augustianów-eremitów na Śląsku w średniowieczu	15
Marcin Musiał , <i>Chronica de origine et constitutione Provinciae Bohemiae</i> o. Bernarda Sanniga (1678 rok) jako środek kształtowania nowożytnej tożsamości czeskich reformatów	29
Jerzy Gorzelik , Drewniany kościół na Górnym Śląsku jako miejsce pamięci (do 1945 roku)	49
Sebastian Rosenbaum , „Defilada niemieckich katolików”. Walne zgromadzenia Verband deutscher Katholiken in Polen w województwie śląskim 1925–1938	65
* * *	
Adriana Dawid , Apogeum i kres stalinowskich obchodów Święta Pracy na Śląsku Opolskim (część 2)	87
Zbigniew Bereszyński , Pod znakiem dynamicznego rozwoju. Strategia gospodarcza PZPR po Grudniu '70 i jej realizacja na przykładzie województwa opolskiego. Część 2. Załamanie strategii gospodarczej PZPR i Czerwiec '76 w województwie opolskim	113
Miscellanea i materiały	
Agata Haas , <i>Posel Krotchwilny Mac Lac...</i> jako XVII-wieczna śląska komedia rybałtowska	155
Tomasz Gacek , Perski książę na Śląsku w 1923 roku? Wyniki wstępnych badań	167

Edmund Pjeh , Życie kościelne ewangelickich Serbołużyczan w ramach wrocławskiego Konsystorza Ewangelickiego w czasach republiki weimarskiej	179
Bartłomiej Stawiarski , Akt fundacyjny kościoła ewangelickiego w Staroście z 17 maja 1928 roku	187
Kinga Woźniakowska , Sanatorium przeciwgruźlicze Towarzystwa Ochrony Zdrowia Ludności Żydowskiej w Sokołowsku w latach 1946–1950	197

Przeglądy

Lidia Przymuszała, Dorota Świtała-Trybek , O powstającym leksykonie dziedzictwa kulinarnego Śląska	217
Justyna Rokitowska , XXII Seminarium Śląskie „Sami swoi? Wielokulturowość we współczesnej Europie”	233

In memoriam

Prof. dr hab. Jan Rajman (1935–2017) (Michał Lis, Robert Rauziński)	239
Prof. dr hab. Mečislav Borák (1945–2017) (Piotr Pałys)	241
Roman Wawrzynek (1938–2017) (Leokadia Drożdż)	243

CONTENTS

Editorial	11
Studies	
Marcin A. Klemenski , The foundations of the Augustinian Hermit monasteries in Silesia in the Middle Ages	15
Marcin Musiał , <i>Chronica de origine et constitutione Provinciae Bohemiae</i> by Friar Bernard Sannig (1678) as a means of shaping the contemporary identity of the Czech reformers	29
Jerzy Gorzelik , A wooden church in Upper Silesia as a place of remembrance (until 1945)	49
Sebastian Rosenbaum , „The procession of German Catholics”. General meetings of the Association of German Catholics in Poland (Verband Deutscher Katholiken in Polen) in Silesian voivodeship 1925–1938	65
* * *	
Adriana Dawid , The apogee and the end of the Stalinist celebrations of Labour Day in Opole voivodeship (part 2)	87
Zbigniew Bereszyński , Under the mark of the dynamic development. The economic strategy of the PUWP (Polish United Workers' Party) after December 1970 and its implementation on the example of Opole voivodeship. The collapse of the strategy in Opole voivodeship in June 1976	113
Miscellanea and materials	
Agata Haas , <i>The Facetious Deputy Mac Lac... (Poseł Krotochwilny Mac Lac...)</i> as a 17th-c. the Silesian dialect of Polish	155
Tomasz Gacek , Prince of Persia in Silesia in 1923? The results of the preliminary research	167

Edmund Pjech , The church life of the evangelical Sorbs under the Evangelical Consistory of Wrocław in the times of the Weimar Republic	179
Bartłomiej Stawiarski , The founding act of the evangelical church in Staroścín from 17th May 1928	187
Kinga Woźniakowska , The tuberculosis sanatorium of the Health Care Organisation of the Jewish Population in Poland in Sokołowsko in the years 1946–1950	197

Reviews

Lidia Przymuszała, Dorota Światała-Trybek , The emerging lexicon of the culinary heritage of Silesia	217
Justyna Rokitowska , Report of the XXII Silesia Seminar: „Our folks? Multiculturalism in contemporary Europe”	233

In memoriam

Prof. dr hab. Jan Rajman (1935–2017) (Michał Lis, Robert Rauziński)	239
Prof. dr hab. Mečislav Borák (1945–2017) (Piotr Pałys)	241
Roman Wawrzynek (1938–2017) (Leokadia Drożdż)	243

INHALTSVERZEICHNIS

Vorwort der Herausgebers	11
Studien	
Marcin A. Klemenski , Klosterstiftungen der Augustiner-Eremiten im mittelalterlichen Schlesien	15
Marcin Musiał , <i>Chronica de origine et constitutione Provinciae Bohemiae</i> vom Pater Bernard Sannig (1678) als Mittel zur Herausbildung der neuzeitlichen Identität böhmischer Reformaten	29
Jerzy Gorzelik , Oberschlesische Holzkirche als Erinnerungsort (bis 1945)	49
Sebastian Rosenbaum , „Defilee deutscher Katholiken“. Die Hauptversammlungen des Verbandes deutscher Katholiken in Polen in der Woiwodschaft Schlesien 1925–1938	65
* * *	
Adriana Dawid , Der Höhepunkt und das Ende der stalinistischen Feiern zum Tag der Arbeit in der Woiwodschaft Oppeln/Opole (Teil 2)	87
Zbigniew Bereszyński , Unter dem Zeichen einer dynamischen Entwicklung. Die Wirtschaftsstrategie der Polnischen Vereinigten Arbeiterpartei (PZPR) nach dem Dezember 1970 und deren Umsetzung am Beispiel der Woiwodschaft Oppeln/Opole. Teil 2. Der Zusammenbruch der Strategie nach dem Juni 1976 in der Woiwodschaft Oppeln	113
Miscellanea und Materialien	
Agata Haas , <i>Posel krotochwilny Mac Lac...</i> (<i>Der possierliche Gesandte Mac Lac...</i>) als schlesische Narrenkomödie aus dem 17. Jahrhundert	155
Tomasz Gacek , Ein persischer Fürst in Oberschlesien im Jahr 1923? Ergebnisse der ersten Forschungen	167

Edmund Pjeh , Das Kirchenleben der protestantischen Sorben im Rahmen des Evangelischen Konsistoriums Breslau in den Zeiten der Weimarer Republik	179
Bartłomiej Stawiarski , Die Stiftungsurkunde der evangelischen Kirche in Sterzendorf/Staroścín vom 17. Mai 1928	187
Kinga Woźniakowska , Sanatorium für Tuberkulosekranke der Gesellschaft für Gesundheitsschutz jüdischer Bevölkerung (Towarzystwo Ochrony Zdrowia Ludności Żydowskiej) in Görbersdorf /Sokołowsko 1946–1950	197

Überblicke

Lidia Przymuszała, Dorota Świtała-Trybek , Über das zur Zeit entstehende Lexikon des kulinarischen Erbes Schlesiens	217
Justyna Rokitowska , Bericht über das XXII. Schlesien-Seminar: „Unter uns? Kulturelle Vielfalt in Europa“	233

In memoriam

Prof. dr hab. Jan Rajman (1935–2017) (Michał Lis, Robert Rauziński)	239
Prof. dr hab. Mečislav Borák (1945–2017) (Piotr Pałys)	241
Roman Wawrzynek (1938–2017) (Leokadia Drożdż)	243